
Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

 

v letošní soutěži mezifakultních projektů Grantové agentury MU naše Filozofická fakulta výrazně 

uspěla, podporu obdržely projekty religionistů a archeologů. Projektu slavistiky a historie unikla 

podpora jen o vlásek. Spolu s Přírodovědeckou fakultou se proto můžeme považovat za vítěze letošní 

soutěže. 

Hodnotící proces se ve druhém roce soutěže již do té míry stabilizoval, že lze fakultní veřejnosti 

poskytnout několik rad pro směřování projektových návrhů v dalších letech. Na rozdíl od prvního 

roku soutěže se v roce druhém již neobjevily prakticky žádné stížnosti na systém hodnocení, 

objektivitu a kompetence hodnotitelů, lze tedy očekávat, že nastavený systém bude v podstatě 

zachován i v dalších letech. Jde ale v každém případě o soutěž velmi obtížnou, hodnocení je relativně 

dost přísné, podrobné a úspěch nesnadno dosažitelný. V letošním roce nicméně žádný z projektů 

navrhovaných FF nebo s podílem naší fakulty nebyl hodnotiteli označen za vysloveně slabý a 

konkurence generálně neschopný. 

Co lze označit za nutné atributy projektového návrhu, který má šanci: 

a) GA MU preferuje projekty silně inovativní, s označením high risk – high gain, tedy takové, 

které by se jiné agentury patrně zdráhaly podpořit. 

b) Preferovány jsou projekty jdoucí napříč spektrem oborů MU. Ovšem spojení podobných 

oborů z více fakult nevyvažuje sílu konkurenčního projektu, který dokáže propojit obory dosti 

odlišné. Jinak řečeno, spolupráce FF s FSS, PdF nebo ESF nemá takovou váhu, jako spolupráce 

s LF, FI, FSpS nebo PřF. 

c) Nezbytností je jasná metodologie se synergickými prvky napříč zapojenými obory, důkladně 

zdůvodněné osobní a cestovní náklady. 

d) V humanitních vědách jsou sice velkou většinou hodnotitelů preferována témata dobře 

zapojená do aktuálního veřejného diskurzu, současně je tu ale riziko, že některá témata 

hodnotitelský panel polarizují, a to právě svojí aktuálností a silnými politickými kontexty.  

e) V čele projektu se očekává osoba s manažerskými zkušenostmi a delší badatelskou historií, 

která ovšem není přetížena akademickými funkcemi a bude se moci projektu dostatečně 

věnovat.  

 

Letošním úspěšným navrhovatelům gratuluji a všem přeji mnoho zdaru v další práci. 

                                                                                                                     

                                                                                                                      Lukáš Fasora 

 


